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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

11. april 2023 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 1  (L 66) af 29. marts 

2023 stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL) 

Spørgsmål 

Vil ministeren kortlægge mulighederne for at indføre flerårige budgetter? 

Svar 

I staten har der i en årrække været vedtaget flerårige budgetter for blandt andet 

politiet, forsvaret og Det Kongelige Teater (såkaldte flerårsaftaler).  

En tilsvarende mulighed gælder for kommuner og regioner. For eksempel har de 

enkelte kommuner og regioner mulighed for at tilkendegive over for de enkelte in-

stitutioner, at budgetterne er flerårige. Tilsvarende kan der på overordnet kommu-

nalt og regionalt niveau, arbejdes med et flerårigt budgetperspektiv ved at opstille 

økonomiske målsætninger, som kan bidrage til en overordnet retning for den 

overordnede udgiftsstyring.  

For så vidt angår flerårige budgetter vil det bl.a. gøre sig gældende, at hensynet til 

budgetstabilitet- og kendskab for et område eller en institution vil skulle afvejes 

over for færre muligheder for løbende politisk at prioritere og håndtere aktuelle 

sager mv.  

Med venlig hilsen 

Nicolai Wammen 
Finansminister 

Offentligt
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